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Verkoop antibiotica landbouw stijgt ondanks waarschuwingen
ONBEHEERSBAAR Zonder maatregelen steken bacteriën de kop op die voor zwakke patiënten fataal kunnen uitpakken

door Sandra Donker
en Dylan de Gruijl

DEN HAAG – De veehouderij ge-
bruikt ondanks het gevaar voor de
volksgezondheid steeds meer anti-
biotica. Uit cijfers van het FIDIN,
de belangenvereniging van fabrikan-
ten en importeurs van diergenees-
middelen, blijkt dat de verkoop
van antibiotica in de landbouw vo-
rig jaar met bijna tien procent is ge-
stegen.

Volgens de Voedsel en Waren
Autoriteit (VWA) was het gebruik
tussen 1999 en 2006 al met ruim
zestig procent toegenomen. Het
Rijksinstituut voor Volksgezond-
heid en Milieu (RIVM) en de VWA
slaan alarm over het ongebreidelde
gebruik in de veehouderij.

Zonder maatregelen kunnen re-
sistente superbacteriën de kop op-
steken die voor zwakke patiënten
in ziekenhuizen fataal kunnen uit-
pakken. „Het is een hele, hele grote
zorg”, aldus Roel Coutinho van het
RIVM, die het gebruik van antibio-

tica vandaag aan de orde stelt op
een symposium in Utrecht.

Drie jaar geleden is vastgesteld
dat varkens de MRSA-bacterie op
mensen kunnen overbrengen. Het
ministerie van Landbouw zegde
toe het probleem aan te pakken.
Daar ziet Coutinho ‘weinig van te-
rug'. „Dit gaat over de volksgezond-
heid”, aldus Benno ter Kuile, micro-
bioloog bij de VWA. Hij vreest dat
de situatie over vijf tot vijftien jaar
onbeheersbaar wordt. De kosten
voor de volksgezondheid kunnen
dan met vele miljoenen euro's stij-
gen.

In het buitenland doet die situa-
tie zich volgens hem al voor, daar
zijn sommige infecties onbehandel-
baar. In de Verenigde Staten heeft
dat volgens Ter Kuile al geleid tot
sterfgevallen. „Gek genoeg is Neder-
land een van de weinige landen
waar veel aandacht is voor dit pro-
bleem. Andere landen steken hun
kop in het zand.” De sector werkt
aan een convenant om het gebruik
terug te dringen, maar dat is vol-

gens de RIVM-directeur Infectie-
ziekten Coutinho onvoldoende.
„Ik ben daar zeer sceptisch over, ik
zie geen effect. Kennelijk hebben
de boeren er te weinig belang bij.

Het gaat alleen om een indirect be-
lang, namelijk de volksgezond-
heid.”
Boerenorganisatie LTO Nederland
wil ‘overmatig gebruik van antibio-

tica tegengaan', maar stelt dat er
dan eerst meer duidelijk moet zijn
over het daadwerkelijke gebruik.
Verkoopcijfers zeggen volgens LTO
weinig.
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